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paeria reconeixement
paeria

Josep Maria Aragonés, Dolors Sansa i Montserrat Vidal, premis Horta
❘ lleiDa ❘ La Paeria va entregar 
ahir els premis Horta 2020, 
que reconeixen la trajectòria 
i els projectes empresarials en 
aquesta part de la ciutat, a Jo-

sep Maria Aragonés, del Grup 
Aragonés, per la promoció de 
la seua explotació ramadera, i 
a Dolors Sansa, de L’Oliverar 
de Sanui, per la seua innovació 

agrària. També es va donar una 
menció especial a Montserrat 
Vidal com a “exemple de dona 
rural” i contribuir al desenvo-
lupament de la Granja Pifarré.

L’Oficina d’Atenció 
Ciutadana redueix a la 
meitat el temps d’espera

serveis participació

S.c.d.
❘ lleiDa ❘ La regidora de Participa-
ció i Lluita contra la corrupció, 
Elena Ferre, va detallar ahir que 
l’Oficina Municipal d’Atenció 
Ciutadana (OMAC), situada a 
la rambla Ferran, ha reduït a la 
meitat el temps d’espera per fer 
qualsevol tipus de tramitació en 
un any. Segons Ferre, “el 2018 
el temps d’espera mitjà era de 15 
minuts i 18 segons, mentre que 
aquest últim any aquesta xifra 
s’ha reduït fins als 6 minuts 7 
segons”. 

Així mateix, l’edil va asse-
nyalar que “les atencions als 
ciutadans han tingut una du-
rada mitjana de 10 minuts 30 
segons”. D’altra banda, Ferre 
va dir que, durant l’any pas-
sat, l’OMAC va atendre 58.481 
persones, 15.043 de les quals 

“van ser ateses després de fer els 
tràmits sol·licitant cita prèvia, 
en el cas de les quals el temps 
d’espera ha estat de tot just dos 
minuts”. Ferre no va dubtar a 
elogiar els treballadors de l’ofi-
cina, “que busquen l’eficiència 

sense renunciar a la bona ges-
tió”. L’OMAC és a la rambla 
Ferran des del 2018, quan es 
va resituar després d’estar di-
versos anys a la planta baixa 
de l’edifici Pal·las.

méS eficiència
el 2018 hi havia un temps 
d’espera de 15 minuts i 18 
segons i el 2019 va baixar 
fins als 6 minuts

L’app que                
dirà l’espera a 
Urgències, aquest 
primer trimestre

salut

❘ lleiDa ❘ L’aplicació per al 
mòbil que informi del temps 
d’espera a Urgències de l’hos-
pital Arnau de Vilanova, el 
Centre d’Urgències d’Aten-
ció Primària (CUAP) de Prat 
de la Riba i de l’hospital del 
Pallars, que està desenvolu-
pant la gerència territorial 
de Salut a Lleida, entrarà 
en funcionament al llarg 
d’aquest primer trimestre, 
segons fonts de Salut. L’ob-
jectiu d’aquesta app és “des-
congestionar” Urgències de 
l’Arnau de Vilanova, ja que 
molts pacients hi acudeixen 
per patologies que poden ser 
ateses al CUAP.

Denuncien acusacions 
per un test de la UdL
❘ tarragona ❘ El Sindicat d’Es-
tudiants demana aturar la 
“criminalització de la joven-
tut i dels professors” arran de 
les acusacions d’adoctrina-
ment a l’Institut del Morell 
per part d’una entitat per un 
test de la UdL.

Denuncien la falta 
d’arbres a Balàfia
❘ lleiDa ❘ Veïns de Balàfia van 
demanar a l’ajuntament que 
reposi una vintena d’arbres 
dels seus carrers que han 
mort o han estat retirats.

m. marquèS
❘ lleiDa ❘ Veïns del Centre Histò-
ric, la Federació d’Associacions 
de Pares i Mares de Catalunya 
(Fapac) i sindicats demanen al 
departament d’Educació més 
informació sobre la decisió del 
tancament del col·legi Cervan-
tes. La conselleria va comunicar 
dijous passat a l’escola que la 
tancarà de forma progressiva 
en els pròxims anys. Segons la 
direcció del centre, el depar-
tament argumenta que és una 
mesura contra la segregació es-
colar, encara que la conselleria 
també ho atribueix al descens 
de la natalitat i afegeix que la 
mesura no és definitiva.

Membres de Som Veïns, que 
agrupa veïns i entitats del Barri 
Antic, afirmen que la clausura 
“és un símptoma més de la de-
gradació del Centre Històric”. 
Josep Maria Muñoz va destacar 
que “Educació ha permès que al 
Cervantes hi hagi alumnes de 
màxima complexitat” i que “el 
que no pot fer és tancar-lo per 
la pèssima gestió” i es va pre-
guntar on aniran els alumnes.

Òscar Lanza, de Som Veïns, 
va considerar una “excusa” la 
segregació i que “Educació hau-
ria d’haver-la evitat”. Va afe-
gir que “si l’administració no 
aposta pel barri, les famílies no 
vénen”.

Des d’Ustec, sindicat majori-
tari al sector, una portaveu va 

afirmar que “som els primers 
que volem lluitar contra la se-
gregació escolar, però tancar 
el col·legi no és la mesura més 
adequada”. Per això, va consi-
derar que “caldria repartir tots 
els alumnes immigrants entre 
tots els centres”. Va assenya-
lar que “ara hem de conèixer 
la situació en la qual quedaran 
els professionals abans de deci-

dir qualsevol actuació contra el 
tancament”. 

El mateix va dir un porta-
veu de CCOO, que també va 
criticar que “no s’hagi tingut 
en compte l’opinió del claus-
tre”. Va assenyalar que “si el 
tancament és pel descens de la 
natalitat, caldria reduir les rà-
tios en els grups i, si la raó és la 
segregació, s’hauria hagut de 

distribuir l’alumnat de forma 
més equitativa”.

Finalment, la presidenta de la 
Fapac, Belén Tascón, va apostar 
perquè “Educació apliqui po-
lítiques per atreure famílies a 
aquests centres i reduir la segre-
gació” i va criticar que “el 82% 
del tancament de línies siguin a 
l’ensenyament públic, cosa que 
el debilita”.

Pares i alumnes a l’exterior de la seu del col·legi cervantes del carrer cavallers.

amaDo forrolla

Pares, veïns i sindicats reclamen 
informació de la clausura del Cervantes
Culpen Educació de permetre que el centre estigui segregat || Ustec i CCOO 
esperaran a conèixer millor la situació per decidir si actuen contra la clausura

educació equipaments
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tremp
Ajuntament� � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 00 05
CAP Urgències  � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 28 28
Hospital Comarcal del Pallars  � 973 65 22 55

Creu Roja � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 10 00
Servei d’ambulàncies� � � � � �   � � 904 10 81 08
Farmàcies � � � � � � � �Martínez  � � 973 65 00 32
 � � � � � � � � � � � � � � � � � � Artigues  � � 973 65 01 38
Correos� � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 03 09
Inem  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 07 65
Bombers  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 08 80
Urgències Mossos � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � �112
Mossos d’Esquadra � � � � � � � � � � � 973 65 88 00

SOrt
Ajuntament� � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 00 10
Creu Roja � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 01 64
Servei d’ambulàncies� � � � � �   � � 904 10 71 07
Farmàcia � � � � T� Mallorqués  � � 973 62 00 65
Departament d’Agricultura, Ramaderia i
Pesca de la Generalitat � � � �   � � 973 62 08 04
Correos� � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 02 41
Escola de Piragüisme � � � � � �   � � 973 62 07 75 

Jutjat de Pau� � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 00 64
Bombers  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 00 80
Mossos d’Esquadra � � � � � � � � � � � 973 65 88 85
eL pONt De SUert
Ajuntament� � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 00 05
CAP  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 11 59
Creu Roja � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 649 80 53 05
Servei d’ambulàncies� � � � � �   � � 902 45 09 02
Jutjat de Pau� � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 00 77

Oficina turisme  � � � � � � � � � � � � � � 973 69 06 40
Farmàcia Aguilà Borràs � � � �   � � 973 69 01 08
Correos� � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 03 05
C� de Recursos Pedagògics � � � � 973 69 03 43
Serv� d’Extensió Agrària� � � �   � � 973 69 00 40
Societat de Pescadors � � � � �   � � 973 69 05 15
Bombers  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 00 80

Pallars/Alta Ribagorça

Gestión 2000 centra 
la polèmica en la 
marca corporativa

Port Ainé

❘ rialp ❘ El titular de Gestión 
2000, Paco Herrero, va 
avançar ahir que el conflicte 
amb els monitors d’esquí de 
Port Ainé va recaure en la 
negació d’aquests a portar 
una jaqueta amb la imatge 
corporativa de l’escola d’es-
quí de l’estació de la Molina, 
i no per una rebaixa en el 
preu de les classes. Herrero 
va dir que l’acord per optar 
pels serveis dels centres del 
Sobirà passava per lluir la 
imatge comercial de l’escola 
pròpia.

L’Alta Ribagorça          
es promociona a 
Fitur de Madrid

turisme

❘ lleiDa ❘ El consell de l’Alta 
Ribagorça i els alcaldes del 
Pont de Suert, Vilaller i la 
Vall de Boí participaran a 
la fira de turisme Fitur, que 
se celebrarà la setmana que 
ve a Madrid. 

En el certamen es promo-
cionarà el patrimoni i la cul-
tura de la comarca. Aquest 
el certamen més important 
del sector a Espanya i el 
2019 va rebre 253.500 vi-
sitants, dels quals 142.000 
van ser professionals.

x. rodríguez
❘ castell De mur ❘ Ferrocarrils de 
la Generalitat de Catalunya 
(FGC) rehabilita l’edifici esta-
ció de Cellers-Llimiana, a la lí-
nia de tren de la Pobla, per des-
tinar-la a usos turístics. Fonts 
de FGC van explicar que està 
previst que les obres, que con-
sisteixen a millorar la coberta 
de l’edifici, acabin a mitjans 
de febrer. No obstant, enca-
ra serà necessari que l’ajunta-
ment modifiqui el planejament 
urbanístic de la zona perquè 
l’estació pugui destinar-se a 
aquest nou ús.

Per la seua part, l’alcalde de 
Castell de Mur, Josep Maria 
Mullol, va assegurar que ja tre-
ballen en aquest canvi del pla 
d’ordenació urbanística mu-
nicipal (POUM). Una vegada 
estigui llesta la modificació, 
FGC traurà a concurs l’explo-
tació de l’estació. 

En aquest sentit, Josep Ma-
ria Mullol va apuntar que ja 
compten amb un interessat a 
instal·lar-se a l’immoble, en-
cara que l’ús es determinarà 
a través d’un concurs públic. 
El primer edil va afirmar que 
es tracta del Centre Excursio-
nista de Terrassa, que vol re-
obrir l’estació de Cellers com 

a allotjament, un ús que ja va 
tenir anys enrere.

A més, Mullol va assenya-
lar que treballaran conjunta-
ment amb FGC per elaborar 
un pla especial urbanístic que 
contempli també millores en 
els accessos i els serveis de 

l’entorn de l’estació i també 
al nucli de les Cases de l’Es-
tació, format per una dotzena 
d’habitatges.

Des de FGC van assenyalar 
que les obres que es porten a 
terme a Cellers-Llimiana for-
men part del projecte global 

per rehabilitar estacions de la 
línia de la Pobla i van recor-
dar que també actuen en les 
de Vallfogona, Sant Llorenç 
de Montgai i Tremp. En con-
junt, la inversió per millorar 
aquests equipaments és d’uns 
445.000 euros.

Les obres que es porten a terme a l’estació de Cellers-Llimiana, a la línia de la Pobla.

maite monné

Ferrocarrils rehabilita l’estació de 
Cellers per destinar-la a usos turístics
Un centre excursionista vol reobrir-la com a alberg i es convocarà un concurs

infrAestructures immobles

Les obres del museu 
dedicat a Víctor Pérez 
Pallarés, a la primavera

culturA iniciAtives

x.r.
❘ vilaller ❘ L’ajuntament de Vi-
laller començarà a la prima-
vera les obres del museu de-
dicat a l’artista Víctor Pérez 
Pallarés, que va morir el 2018 
i tenia una segona residència 
en aquest municipi de l’Alta 
Ribagorça. L’alcaldessa, Ma-
ria José Erta, va explicar que 
s’ubicarà al centre històric 
de la localitat “per potenci-
ar aquesta zona” i comptarà 
amb “un espai diàfan amb 
sales per a exposicions itine-
rants”. Així mateix, tindrà 
una zona on es mostrarà el 
patrimoni de la població mit-
jançant audiovisuals.

L’equipament també comp-
tarà amb material del fons de 
la Fundació Endesa, que va 
cedir a l’ajuntament 1.100 

imatges de la construcció de 
les centrals hidroelèctriques 
de Senet (1951) i Vilaller 
(1952).

El museu etnogràfic tindrà 
també sales destinades a les 
tradicions i les festes populars 

del territori, com per exemple 
les falles. 

L’objectiu del consistori 
amb aquest projecte és com-
plementar l’oferta turística i 
cultural de la localitat.

LoCaLitzaCió
s’ubicarà al centre de 
vilaller, localitat on 
l’artista tenia una      
segona residència

municiPis equiPAments
maite monné

Acaben la coberta de fusta de la pista esportiva de Rialp
❘ rialp ❘ Les obres de la coberta 
de la pista esportiva de Rialp, 
que està construïda amb pla-
fons de fusta artesanal, ja estan 
acabades. El projecte ha supo-

sat una inversió d’uns 218.000 
euros i ha comptat amb ajuts 
de la Generalitat i la Diputa-
ció. L’alcalde, Gerard Sabarich, 
va explicar ahir que ara volen 

millorar el paviment de la pis-
ta i instal·lar l’enllumenat i el 
mobiliari. Aquests treballs es 
duran a terme després de Set-
mana Santa.

cfarre
Resaltado
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motor dakar
Félix RomeRo

Jaume Betriu, amb la seua parella, Laia Sanz, va ser rebut a l’aeroport per familiars i amics. Isidre esteve també va ser rebut pels seus al Prat.

Esteve i Betriu 
tornen del 
Dakar 2020

❘ baRcelona ❘ Els lleidatans Isi-
dre Esteve i Jaume Betriu van 
tornar ahir a casa després de 
la seua participació en el Ral·li 
Dakar 2020. El de Coll de Nargó 
ho ha fet com el millor debutant 
de la prova després de quallar 

una gran actuació. “Estic molt 
content de com han anat les co-
ses, millor del que m’esperava”, 
va reconèixer Betriu poc des-
prés d’aterrar a l’aeroport del 
Prat. Esteve, per la seua part, 
ha estat la creu d’aquest Dakar 

al no poder acabar per una de-
cisió de l’organització, després 
que el d’Oliana patís una avaria 
i no pogués arribar a meta. “És 
una llàstima haver acabat així 
aquest Dakar perquè l’equip ha-
via treballat molt dur per acon-

seguir un bon resultat aquest 
any i continuar avançant en el 
nostre projecte. Però així són les 
carreres i, lluny de rendir-nos, 
aquestes situacions adverses ens 
han d’ajudar a créixer i ser més 
forts”, va dir.

Cara i creu per 
al Rodi Balàfia  
i el CECELL

voleibol

❘ lleiDa ❘ El Rodi Balàfia Vòlei 
es va imposar ahir per 3-0 a 
l’Encamp andorrà en un par-
tit molt sòlid de l’equip de Xa-
vi Balcells que va controlar 
en tot moment el joc amb una 
bona defensa i un atac molt 
eficaç. Els parcials van ser 
de 25-19, 25-14 i 25-20 per 
als lleidatans, que la pròxima 
jornada visiten el Sóller.

Per la seua part, el CE-
CELL va posar molt difícil 
el triomf al CN Sabadell, 
quart classificat, que va vèn-
cer per 3-1. Les lleidatanes 
van guanyar un set, el segon, 
per 23-25.

Victòria de 
l’Asisa Borges          
a l’Escala

tenis taula

❘ l’escala ❘ L’Asisa Borges es va 
imposar per 2-4 en la visita a 
la pista de l’Escala en partit 
corresponent a la Supedivi-
sión de tenis taula. Van des-
tacar per cada equip el juga-
dor egipci del Borges Elsayed 
Lashin i el xinès de l’Escala, 
Chih Wei Yeh, ja que tots dos 
van aconseguir dos punts per 
als seus clubs al guanyar els 
seus partits.

Les altres victòries indivi-
duals per a l’equip lleidatà les 
van aconseguir Marc Duran 
i Joan Masip. El Borges con-
tinua tercer a la taula.

Un consultor del COI va visitar Aran el setembre del 2018.

segRe

redACCIó
❘ lleiDa ❘ El secretari de l’Esport 
de la Generalitat, Gerard Figue-
ras, va especificar ahir en decla-
racions a RAC1 que hi hauria 
tres viles olímpiques. Una seria 
a Vielha, l’altra a Puigcerdà i 
la tercera a la Marina del Prat 
Vermell de Barcelona, en uns 
pisos de protecció oficial que 
estan projectats. Malgrat que 
Pirineus-Barcelona és encara 
un projecte a tall de precan-
didatura, el Comitè Olímpic 
Internacional (COI) ja coneix 
detalls sobre els seus plans com 
a aspirant als Jocs d’Hivern del 
2030. Durant dos anys s’ha ela-
borat un dossier de 170 pàgines 
en el qual es perfilen seus, in-
fraestructures i repartiment de 
funcions.

Figueras va visitar divendres 
Lausana, seu del COI, per a una 
de les reunions periòdiques i 
d’intercanvi d’informació del 
projecte. Salt Lake City (Estats 
Units) i Sapporo (Japó) han mos-
trat també el seu desig d’orga-
nitzar aquesta edició dels Jocs 
i, de fet, al costat del projecte 
pirinenc són les tres propostes 
que estudia oficialment el COI 
fins al moment.

La voluntat de la precandi-
datura catalana és que siguin 
uns “Jocs de tot el Pirineu, fins 
i tot traspassant fronteres”, com 
ha reiterat en diverses ocasions 
Gerard Figueras. Per això, Pi-

Pirineus-Barcelona inclou 
una vila olímpica a Vielha
Segons el dossier, les altres dos estarien a Puigcerdà i la capital catalana

olimpisme pirineus-barcelona 2030

rineus-Barcelona portaria a 
França, per exemple, les pro-
ves de skeleton, bobsleigh i luge 
perquè ja compten amb la infra-
estructura per a aquests esports. 

Val a recordar en aquest sentit 
que ara els barems per acollir 
uns Jocs Olímpics aposten per 
la sostenibilitat i que no siguin 
onerosos per a les arques de 
l’organitzador. Per això s’han 
arribat a batejar com a Jocs low 
cost. De la mateixa manera es 
vol implicar Aragó perquè tin-
gui lloc allà alguna prova dels 
esports de gel (Saragossa) i neu 
(Benasc).

Al dossier també s’inclou que 
hi hauria tres nuclis. Un d’es-

ports de gel a Barcelona i la se-
ua àrea metropolitana (Pavelló 
Olímpic de Badalona, pista co-
berta d’atletisme de Sabadell, 
Fira Gran Via de l’Hospitalet) i 
uns altres dos de neu al Pirineu 
(Cerdanya i la Val d’Aran). 

Quant a Barcelona, el dossier 
concreta que el cúrling es de-
senvoluparia al Palau d’Esports 
del carrer Lleida, que s’hauria 
de modernitzar, ja que fa molt 
de temps que no es destina a la 
pràctica esportiva.

PrOJeCte AmPLI
el projecte català vol 
implicar també aragó i 
portar algunes proves a 
estacions franceses

LeS CLAUS

Dossier de 170 pàgines
z el dossier que ha presentat la 
precandidatura catalana, de 170 
pàgines i elaborat durant dos 
anys, perfila seus, infraestruc-
tures i repartiment de funcions.

Tres viles olímpiques
z el secretari de l’esport de la 
generalitat, gerard Figueras, 
va especificar que hi haurà tres 
viles olímpiques a Vielha, Puig-
cerdà i a la marina del Prat Ver-
mell (barcelona).

Tres aspirants fins ara
z al costat de Pirineus-barcelo-
na s’han interessat per acollir 
els Jocs olímpics del 2030 salt 
lake city (als eUa) i sapporo (al 
Japó).

cfarre
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■festes tradició

x. SanteSmaSSeS / redacció
❘ Guimerà ❘ Guimerà va obrir ahir 
al migdia les festes patronals 
amb una processó en honor a 
sant Sebastià pels carrers del 
centre històric. En l’acte van 
participar un centenar de veïns. 
Durant l’itinerari es van cantar 
els goigs a sant Sebastià fins a 
l’arribada a l’església. La loca-
litat també celebra el 20 d’abril 
la festa de Sant Sebastianet, que 

té l’origen en un vot de poble 
a perpetuïtat. Per tercer any 
consecutiu la processó no va 
seguir el camí tradicional des 
de l’ermita de Sant Sebastià fins 
a l’església de Santa Maria, situ-
ada a la part alta de la localitat, 
sinó que es va fer un recorregut 
circular amb sortida i arribada 
a l’ermita del sant. La dificul-
tat d’escalfar el temple de San-
ta Maria, així com el problema 

d’ascendir-hi a peu, van portar 
a aquesta solució. Cal destacar 
el fet que Guimerà està situat 
a la falda d’una muntanya i la 
zona urbana manté l’estructura 
de l’etapa medieval, amb carrers 
molt estrets, costes poc aptes 
per als més grans. La festa té 
previst continuar avui amb la 
celebració dels festejos en ho-
nor a sant Sebastià a Boldú, a 
l’Urgell. 

D’altra banda, els veïns de 
Torrelameu es van congregar 
ahir a la plaça de l’Església per 
celebrar la Tamborinada de Sant 
Sebastià, una tradició que es re-
munta a fa més de cent anys i 
que aquesta localitat de la No-
guera ha recuperat recentment. 
En aquesta ocasió, prop de 120 
tamboriners provinents de dife-
rents punts del territori català 
van ser els encarregats d’inau-

Petits i grans van participar ahir en la tercera tamborinada de torrelameu. Processó en honor a sant Sebastià, ahir a guimerà.

x.santesmassesamaDo forrolla

un cap de setmana ‘beneït’
Guimerà obre les seues festes amb una processó en honor a sant sebastià || Lo Pardal 
Roquer, al capdavant d’uns 120 tamboriners en la tercera Tamborinada de Torrelameu

gurar la festa major sota la ba-
tuta del compositor David Es-
terri, Lo Pardal Roquer, que va 
encarnar la figura del Tamborer 
Major. A la nit, l’ajuntament va 
acollir un sopar de germanor i 
els Pastorets Rock i el DJ PD 
Caganer van posar a ballar els 
més joves. 

Per avui, el programa co-
mençarà amb una gimcana fa-
miliar a les onze del matí i un 
concert amenitzat per l’orques-
tra Welcome Band, a partir de 
les 18.00 hores. 

Al Pont de Suert, més de 500 
confrares de Sant Sebastià co-
mencen avui una festa que dura 
tres dies i en la qual només els 
homes poden participar en els 
àpats.

col·leGi freDeric GoDàs j.uriach

exposició de mascotes al col·legi Frederic godàs de Lleida.

Foto de família dels participants al ‘Ball del contrapàs’, celebrat divendres a tremp.

‘Ball del contrapàs’ als festejos  
de sant antoni a tremp
redacció
❘ tremp ❘ Tremp va ser una de 
les localitats lleidatanes que 
divendres es van sumar a la 
celebració de la festivitat de 
Sant Antoni Abat, patró dels 
animals i protector dels agri-
cultors. Després de la missa a 

la basílica de Valldeflors i els 
Tres Tombs, desenes de veïns 
es van citar a la plaça Francesc 
Pujol per assistir a la represen-
tació del tradicional Ball del 
contrapàs, durant el qual es 
van repartir galetes i vi entre 
el públic. Després de la cerca-

vila pel centre de la capital del 
Pallars Jussà i el sopar de ger-
manor al restaurant L’Alosa del 
Segle XX, el colofó de la festa 
el va posar un ball que va estar 
amenitzat pel grup Stres Band. 
Durant l’acte, en el qual es van 
escollir la pubilla i l’hereu d’en-

guany, es va sortejar la Toia de 
Sant Antoni amb un corder de 
la Casa Batlle d’Estorm, un lot 
de productes de Casa Roca de 
la Vall i un gall.

A Lleida, el col·legi Frederic 
Godàs va retre homenatge al 
sant amb una exposició a la se-

ua biblioteca amb més de vui-
tanta animals de companyia, 
entre ocells, tortugues, peixos, 
gats, gossos i conills, entre al-
tres mascotes. La celebració 
va finalitzar amb un berenar 
a base de coca i xocolate per a 
alegria de la canalla.
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